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Så skete det. Efter mange sæsoners 
uafbrudt appel til VFF og kommunen om 
at fjerne sæderne fra fansektionen på 
Sydtribunen, er vores ønske endelig ble-
vet imødekommet. Vi kan derfor se frem 
til en fansektion, hvor vores mentalitet 
kan komme til sin ret.

Det skulle gerne være ensbetydende 
med mere stemning og flere farver på 
Syd. For eksempel er ståpladssektioner 
perfekte til at hænge bannere i. Derfor 
opfordres alle grupperne på Syd til at 
medbringe deres bannere og hænge dem 
på bølgebryderne, så vi virkelig kan få 
markeret vores grønne og hvide territo-
rium.

Det er nemlig værd at markere! For i 
de seneste hjemmekampe har stemnin-
gen været intet mindre end fantastisk. 
På trods af vores beskedne antal har vi 
taget udfordringen op selv over for over-
magter som Brøndby og AGF og været 
den tolvtemand for holdet, som vi gerne 
vil være.

Om det er derfor, 
holdet er begyndt at 
hente point i ligaen, 
skal vi ikke kunne 
sige. Faktum er 
imidlertid, at vi nu 
igen er at finde over 
stregen, og her kan 
vi forhåbentlig blive 
liggende sæsonen 
ud. Lad os derfor 
fortsætte med at 
levere en massiv 
opbakning til holdet 
og få endnu flere 
viborgensere til at 
slutte sig til os på 
Syd, så vi kan bakke 
klubben op fra en 

fyldt tribune. Det er der brug for!

Polemikken fra sidste sæson om træn-
erfyring og nedrykning blussede des-
værre op igen oven på den pointfattige 
sæsonstart og pokalnederlaget til Jets-
mark. Heldigvis blev der lukket en smule 
ned for dommedagsprofetierne med 
sejren over AGF. Samtidig fik Morten 
Jensen hentet endnu et par angribere, 
som skal hjælpe os ud af scoringskrisen.

Begge er i øvrigt udlændinge, og dem er 
der nu ved at være en del af i VFF. Derfor 
har vi sat os for at portrættere nogle af 
vores udlændinge. I dette nummer skal 
det handle om George Popkhadze, som 
man kan læse mere om inde i bladet.

Men først og fremmest skal det dreje sig 
om at hjælpe holdet til sejr. Kom derfor 
op og stå. Syng med - og syng igennem!

V!

OP OG STÅ!



Lørdag den 1. september var der skæb-
nekamp mod AGF. Hvis vi ikke ville efter-
lades isoleret på sidstepladsen, skulle 
den kamp vindes. Og det blev den!

Allerede fra første fløjt var VFF det ag-
gressive hold, og det blev til flere gode 
muligheder før føringsmålet. Efter lidt 
mere end en halv 
times spil blev Chris 
smart spillet fri i 
feltet af ”Fodbold-
professoren” aka. 
Furuseth, og køligt 
udplacerede han 
AGF’s målmand. 
Målet var en kæmpe 
forløsning, og 
resten af halvlegen 
trykkede vi virkelig 
på for at lukke kam-
pen. Men ind ville 
bolden desværre 
ikke, og derfor gik 
vi kun til pause med 
en spinkel føring på 
1-0.

Som så ofte før 
mistede vi des-
værre lidt initiativ 
fra starten af 2. 
halvleg, hvilket tillod AGF at komme ind 
i kampen. Takket være solidt forsvarsspil 
anført af en Asbjørn Sennels i særk-
lasse holdt vi dog AGF fra at få de store 
chancer. Midt i halvlegen blev det så 
til debut for vores nye angriber, Srdjan 
Radonjic, som er lejet af OB for resten af 
sæsonen. Og han fik en debut til histo-
riebøgerne. Kort efter at være kommet 
på banen modtog han bolden i kanten 
af feltet og tordnede den derpå i nettet 
til 2-0. Kampen var afgjort, og resten 
af halvlegen blev der festet igennem på 

Syd. Og festen nåede først 
sin kulmination, da de el-
levilde spillere kom ned til 
tribunen efter kampen.

I det hele taget var stem-
ningen forrygende på Syd, 
hvor alle på tribunen var 
med til at synge igennem og 
bakke holdet op. Og det var 
ikke bare ultras men også 

TGP’erne og de ”almindelige” fans, der 
leverede varen. Hvis vi kan blive ved 
med det, er vi virkelig nået langt med 
vores tribune.

Men det er selvfølgelig også mere 
taknemmeligt at levere god stemning, 

når spillerne i den grad kæmper og ofrer 
sig i kampene, som tilfældet har været 
ikke bare i kampen mod AGF men også i 
de foregående hjemmekampe mod Hors-
ens og Brøndby. Når vi ser bort fra al 
snakken om offensivt og boldbesiddende 
fodbold, må vi aldrig glemme de gamle 
dyder: organisationen, fighten og hold-
ånden. Det er dem vi kommer på stadion 
for at se, og det er tilsyneladende også 
dem, vi får vores resultater på.

Over 
Stregen



I sommeren 2006, midt i kaotisk 
opstart og trænerfyring, kom en 
ung georgier til VFF. I løbet af 
”rædselssæsonen” spillede han 
sig til en plads på holdet. Nu sid-
der den glade unge mand over 
for os og præsenterer sig med et 
smil som ”George... from Geor-
gia”.

Fortæl os hvordan din fodboldkarriere 
startede.

Jeg startede med at 
spille fodbold i gaden 
i Tbilisi sammen med 
de andre drenge. 
Da jeg var 14 år 
blev jeg opdaget af 
FC Dinamo Tbilisi. 
Der spillede jeg på 
2. holdet, til jeg var 
en 16-17 år, og så 
blev jeg rykket op 
på førsteholdet. I 
min første sæson fik 
jeg kun en håndfuld 
kampe, men allerede 
i min anden sæson 
spillede jeg rigtig 
godt og blev udtaget 
til Georgiens A-land-
shold. Vi skulle spille 
en landskamp på 
Malta. Efter kampen 
ringede Olympiakos’ 
træner, Jugovic, til 
mig og tilbød mig 
kontrakt.

Og så gik turen til Grækenland?

Ja, men jeg kunne næsten ikke tro på, 
at jeg nu skulle spille i Olympiakos og 
træne med Rivaldo. Han var mit idol. 
Jeg havde en plakat med ham på mit 
værelse, da jeg var dreng. Første gang 
jeg skulle give bolden til ham til en 
træning, turde jeg kun kaste den. Han 
er super professionel. Efter træningen, 
når alle de andre spillere tog hjem, blev 
Rivaldo på anlægget og trænede alene. 
Men jeg blev aldrig rigtig lykkelig i Olym-
piakos. Kort efter at jeg kom til klubben, 
fik vi nemlig ny træner, og han var ikke 

så glad for mig 
som Jugovic. Jeg 
fik ikke mange 
kampe og beslut-
tede, at jeg ville 
væk efter det 
første år. Jeg ville 
spille fodbold, 
ikke sidde på 
bænken.

Hvordan var 
det at spille i et 
fodbold-fana-
tisk land som 
Grækenland?

Det er helt crazy. 
Når Olympia-
kos spiller mod 
Panathinaikos, 
må udeholdets 
tilskuere ikke 
komme med. 
Engang da jeg 
gik en tur i byen, 

blev jeg truet af en Panathinaikos-fan. 
Han sagde, han vidste, at jeg spillede 
for Olympiakos, og hvis han så mig igen, 
ville han brække min næse.

GEORGE FROM 
GEORGIA



Men så tog du til Danmark?

Ja, jeg prøvetrænede i Viborg i 14 dage 
og fik en 6 måneders kontrakt. Det var 
svært i starten, men Tommy Møller hjalp 
mig rigtig meget, og da Anders Linderoth 
kom til, hjalp han mig også. Jeg er så 
taknemlig for, at Tommy og Anders gav 
mig chancen. Min første kamp i Danmark 
er også min bedste oplevelse her. Vi 

spillede 2-2 mod Elfsborg i Royal Leauge. 
Efter kampene i Royal League fik jeg min 
kontrakt forlænget med 3 år.

Hvis debutkampen i Royal Leauge er din 
bedste oplevelse, hvad er så din værste?

Jeg spillede en meget, meget dårlig 
kamp i Nordsjælland, hvor jeg blev 
skiftet ud efter 25 minutter. Jeg var 
helt knust og græd, for jeg svigtede 
min klub ved ikke at spille godt og blive 
skiftet ud efter så kort tid. Men alle 
hjalp mig til at komme videre, og Lin-
deroth gav mig en ny chance mod OB, 
hvor jeg spillede godt. Returkampen 
mod OB i pokalturneringen var også 
en dårlig oplevelse, for vi kunne være 
kommet i finalen men tabte det hele.

Hvad betyder det for dig at spille i 
Viborg?

Jeg er glad for Viborg. Jeg er ikke så 
glad for vores dårlige start på sæso-
nen, men jeg er glad for klubben. Bare 
se dig omkring: her er 10 gode baner 
at spille på, her er bolde. Hjemme i 
Georgien er der ikke engang én god 
bane. Her får jeg spilletid - i forhold 
til da jeg var i Olympiakos. Når man får 

så meget, er det vigtigt at hjælpe sin 
klub til gengæld. Jeg vil aldrig tage til 
FC Midtjylland, som Christopher Poulsen 
gjorde. Hvis jeg en dag fik chancen for 
at komme til Barcelona er det måske en 
anden sag, men det er ikke til at sige...

Er der overhovedet andre georgiske 
spillere i Danmark?

Nej, der er kun mig. Man skal nok 
arbejde ekstra hårdt her 
som georgier, fordi georgiske 
fodboldspillere ikke regnes for 
det store i Danmark. Engang 
var der en georgisk fodbold-
spiller i FCK, Mikhail Ashvetia. 
Men han var der kun i kort tid. 
Han kunne hverken tale dansk 
eller engelsk, så når træneren 
sagde, han skulle løbe til 
højre, løb han til venstre. Men 
han er en god spiller. Han kom 

til Lokomotiv Moskva og scorede 2 mål 
mod Inter i Champions League sidste år. 
Mange georgiere spiller i Rusland eller 
Ukraine. Der er mange penge i de ligaer, 
men fodbold er mere end penge.

Viborg Ultras byder George velkommen 
inden kampen mod Horsens i foråret.

“Når man får så meget, er 
det vigtigt at hjælpe sin 
klub til gengæld. Jeg vil 
aldrig tage til FC Midtjyl-
land, som Christopher 
Poulsen gjorde.”



Uden os 
ingen bold!
Der er ingen tvivl om at det var til 
det til det bedste da Viasat i sin tid 
købte rettighederne til den danske 
superliga. Reelt set reddede de vel 
den danske superliga efter at DR og 
TV2 i en årrække nærmest havde 
konkurreret i dårlig og useriøs 
dækning. Dog er Viasat ikke pop-
ulære hos danske fans for tiden og 
således fremviste Brøndbys fans en 
koreografi sidst de gæstede Viborg 
stadion hvorpå der stod: Viasat/TV2 
sport, Danske fans fjender. Vi har 
kigget på dette udsagn og set på en 
tilsvarende bevægelse imod statio-
nen Arena i Tyskland.

Op til starten af denne sæson bekend-
tgjorde monopolet for dansk sport TV2 
– sport/Viasat, at der ville blive lavet om 
i spilleplanerne i samarbejde med DBU. 
Det betød, at der nu skulle spilles kampe 

lørdag og søndag - som altid. Men at 
mandag også ville blive en kampdag. 
Logikken fejler intet: Med en ekstra dag 
med kampe i superligaen vil der også 
være mulighed for en ekstra tv-kamp. 
Derudover betød den nye satsning, at 
der skulle spilles kampe på forskellige 
tidspunkter på de pågældende dage. 
Fra at der i reglen var kampe klokken 
15 og en enkelt klokken 17, så skal der 
nu spilles på tre forskellige tidspunkter i 
løbet af søndagen. Igen synes logikken 
at være klar: Endnu en tv-kamp.
Dermed er Viasat altså gået endeligt 
væk fra traditionen med, at i hvert fald 
hoveddelene af kampene lå søndag 
klokken 15.00. I stedet er hver superli-
garunde delt op i 6 forskellige kamptid-
spunkter, således at der søndag kl. 14 
spilles en kamp, at der spilles to kampe 
kl. 16, en kl. 18 og endelig selvfølgelig 
lørdags- og mandagskampe.

Aktive contra passive fans
Hvorfor skulle nogen bekymre sig om, 



hvorvidt en kampe spilles en mandag el-
ler i weekenden?
Man skal bekymre sig, hvis man er inter-
esseret i at følge sit hold rundt omkring i 
Danmark. Det er de færreste, der har en 
så fleksibel skolegang eller chef, at tillad-
er fridag mandag eller i det mindste gå 
tidligt. Det tager immervæk godt og vel 
12 timer at tage til en kamp på sjælland. 
Det er ikke kun et problem i forhold til 
mandagskampene. De færreste har godt 
af at komme sent hjem fra en sent spillet 
søndagskamp, og det er næsten umuligt 
at komme hjem på den rigtige side af 
midnat, når kampen slutter omkring 21. 
Det betyder reelt set, at det for jyske 
hold er umuligt at tage over sundet, og 
at det samme gælder omvendt. Det be-
tyder, at der i de mindre klubber stort set 
ingen vil være i udebaneafsnittet, mens 
det for de store klubber betyder, at der 
er færre, og at det hovedsagligt bliver 
udenbys fansene (sic!), der kommer til at 
udgøre flertallet.
De eneste, som vinder på dette, er spon-
sorerer og så de fans, som bedst kan lide 
at følge “deres” hold i fjernsynet. Der er 
ikke noget galt i at se sit hold på tv, men 
der er noget galt i, at det skal tilgodeses, 
at man ikke vil se kampene live. Det 
betyder, 
at der 
kommer 
færre 
tilskuere 
til kam-
pene, og 
at stem-
ningen 
dermed 
risikerer 
at blive 
dår-
ligere. I 
en tid, 
hvor 
ledere 
taler om 
at sælge 
helhed-
soplev-

elser, virker det temmelig letsindigt at 
satse så ensidigt på et tv medie, som så 
langt fra vinder på tomme tribuner.
Der er risiko for, at Viasat med deres 
nye tiltag skræmmer selv de fans, som 
hellere sidder i lænestolen væk. Uden os 
ingen stemning!

Pro1530
Er det så muligt at gøre noget? Vi har 
lavet aktioner før, men sjældent er der 
kommet noget igennem.
I Tyskland har de i hvert fald haft held 
med en lignende kampagne, hvor de 
fleste større klubber deltog og kæmpede 
imod en spredning af spilletidspunkter.
Da tv stationen Arena ville ændre på 
spilletidspunktet i Bundesligaen, valgte 
ProFans gruppen at kæmpe imod. Inden 
længe kunne man på flere tyske stadions 
finde koreografier, der på den ene eller 
anden måde plæderede for, at fodbold 
bør spilles klokken 15.30. Derudover blev 
disse aktioner fulgt op med boykot og 
demonstrationer. Kampagnen lykkedes 
og på nuværende tidspunkt spilles 6 ud 
af 9 kampe rent faktisk på samme tid-
spunkt; 15.30.

Flaghav og protest. Her demonstrerer Werder Bremens fans at de vil til 
fodbold klokken halv fire.



HALSTØRKLÆDESÆSONEN STÅR FOR DØREN
Sommerens elendige vejr har betydet, at efteråret kommer tidligt i år. 
Efteråret er lig med masser af halstørklæder på tribunen! Find derfor dit 
gamle (eller nye) halstørklæde frem og medbring det til de kommende 
kampe, så vi med et snurrende hav af halstørklæder kan gøre Syd endnu 
vildere.

EXIT FRA POKALEN
Jetsmark fra 2. division blev endestationen i dette års pokalturnering. Den 
ordinære spilletid og forlængelsen sluttede 1-1. Straffesparkskonkurrencen 
endte 5-4 i hjemmeholdets favør. I sidste sæson snublede vi på selve tær-
sklen til finalen i Parken. Det behøver vi ikke ærgre os over i år. Nok sagt!

NYE SPILLERE
Inden transfervinduet smækkede i, forkælede MJ os med endnu flere nye 
spillere:
- Srdjan Radonjic, angriber lejet i OB for resten af sæsonen. Han skulle blot 
bruge et kvarters tid på banen i sin debut, før vi alle kendte ham!
- Luiz Carlos, angriber og lykkeridder fra Brasilien. Beskrevet som “en ton-
ser som er hentet direkte fra et brasiliansk fængsel” af en bruger på TGP’s 
forum. Oven på de ord glæder vi os allerede til at se ham!
- En reservekeeper fra FC Midtjylland. Er så vidt vides ikke overvægtig.

BLIV ULTRA
Drømmer du om at blive en del af Viborg Ultras eller vil du gerne med på en 
udebanetur, så hiv fat i nogen på stadion eller tjek forum på fanatikos.dk. 
Alle er velkomne til at spørge..

FANZINE 
støttes af


